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Náš sbor má podle kartotéky 486 členů  
 

V roce 2015 byli v našem sboru  
 

pok řtěni:  Adéla Zelinová (křtil Miroslav Erdinger), Jonáš Jahoda (křtila Eva Melmuková 
Šašecí) 
 

oddáni : Aneta Pospíšilová a Ondřej Strádal (oddával Radim Žárský), Anežka Bláhová a 
Jakub Skalák (oddávala Hana Pfannová), Miroslav Sekot a Irena Wurmová (oddávala Martina 
Lukešová) 
přistěhovali se: 
 

zemřeli:  Juraj Ďabolko, Jaroslav Hantych, Hartmanová Anna, Marie Heroutová, 
Miloslava Kalistová, Josef Kopecký, Věra Martincová, Věra Řeháková, Jaroslav Sedlecký, 
Miroslava Tylová, Libuše Zajíčková 

 
Zpráva o životě sboru v roce 2015 - kurátorská 
 
1. Bohoslužby 
 
 

 

V Mělníku se konaly v minulém roce každou  neděli a 1.1.2015 a 25.12.2015  
(průměrná účast je 35 lidí, k tomu průměrně 5 dětí, které pak odcházejí do nedělní 
školy).  
 
 

Ve Štětí každou třetí neděli (průměrně 6 lidí – spolu s mělnickými) v letním období se 
scházíme v kapličce, v zimním doma u sestry Ďabolkové, Bohatcové, u manželů 
Schwarzbachových. Děkujeme za milé a pohostinné přijetí v jejich domovech. 
 

Na Vysoké se konají bohoslužby druhou a čtvrtou neděli v měsíci (průměrně 5 lidí).  
 

Jsme rádi, kdykoli na bohoslužby na Vysokou a do Štětí zavítá také někdo z Mělníka a 
povzbudí svou přítomností společenství v kazatelských stanicích. 
 

K  31.7.2015 svou službu v našem sboru ukončila sestra farářka Martina Lukešová a 
od 1.8.2015 je sbor administrován bratrem farářem Michalem Šimkem ze sboru 
Mšeno. 
 
Na kazatelnu v uplynulém období vystoupili: 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Lukešová Martina 17x Jun Jan 1x 
Kejř Josef 6x Melmuková Šašecí Eva 1x 
Erdinger Miroslav 5x Nekvasil Miroslav 1x 
Hofmannová Miloslava 3x Opočenský Jan 1x 
Šimek Michal 3x Pašková Špeciánová Lenka 1x 
Sláma Petr 2x Pešout Lukáš 1x 
Dřízal Karel 1x  Petrželka Jan 1x 
Fér Jaroslav    1x Rejchtr Miloš 1x 
Freitinger Pavel    1x Roskovec Jan 1x 
Hon Jan    1x Zelinová Radka 1x 
Jahodová Jana    1x Zikmund T. Martin 1x 



Děti  se setkávají v průběhu bohoslužeb a mají „svou“  nedělní školu, jsme vděčni za 
práci učitelek nedělní školy. 
 

Na varhany při bohoslužbách doprovázejí sestry Marie Kejřová a Lenka Pašková 
Špeciánová, Zuzana Ambrusová a nově Ondřej Strádal.  Děkujeme jim za tuto službu! 
 

Zvonění na zvony před bohoslužbami obstarává pan Jiří Malecký a jeho přátelé, kteří 
zvoní také v katolickém kostele.  
 

Staršovstvo se do bohoslužeb zapojuje 1. čtením a v době administrace též ohláškami. 
 

2. Biblické hodiny a další katechetická setkávání 
 

Biblické hodiny pro dospělé byly v prvním pololetí vždy ve středu, přicházelo 
průměrně šest lidí. Od září se konaly biblické hodiny pro dospělé ve čtvrtek, čteme 
knihu „Přísloví“. Biblické hodiny v prvním pololetí vedla sestra farářka Martina 
Lukešová, kterou v nepřítomnosti zastupoval bratr farář Josef Kejř. Od září vedl 
biblické bratr farář Michal Šimek a bratr Jan Karnolt. Těšíme se z rozhovorů, které nad 
biblickým textem vznikají, i když účast na biblických hodinách klesá. 
 

Své biblické hodiny mají nejen dospělí ale i děti . S dětmi byly probírány příběhy z 
bible, zpíváme, povídáme si o životě, o víře, tvoříme, modlíme se spolu. V loňském 
roce se dětem na biblické hodině věnovala v prvním pololetí hlavně sestra farářka 
Martina Lukešová, kterou v případě nepřítomnosti zastoupila některá z maminek. Od 
září vede koordinaci sestra Silvie Jahodová. Díky za to! 
 

Dětské vánoční pásmo s písněmi a hrou „Vlak do Betléma“ se konalo ve spolupráci 
s TenSingem. 
 

Mládež  - viz samostatná zpráva 
 

Setkání nad biblí v rodinách na téma: o modlitbě, o pokušení, o manželství, o 
odpuštění se konalo u Pospíšilových a Skalákových. Děkujeme za jejich pozvání do 
svých domovů ☺ 
 

Kavárni čka na téma: sdružení obcí Kokořínska, pohoří Biokovo, o diakonii, o 
podprahových informacích, o životě v totalitě -  vedli: Eva Šestáková, Jana Jahodová, 
Jiřina Kasáčková, Hana Pfannová, Martina Lukešová, Jiří Pavlíček 
 

Sborový výlet – uskutečnil se 27.9.2015 do Mittelherwigsdorf (Zittau)  
 

3. Pastorace 
 

Pokračuje činnost křesťanské služby, skupinu těch, kdo píší přání k narozeninám, 
případně navštěvují jubilanty nebo nemocné, tvoří Zuzana Ambrusová, Jiřina 
Kasáčková, Jaroslava Rejchrtová a Milena Vyhlasová.  
 

Farářka Martina Lukešová navštěvovala některé členy doma i v Centru seniorů, taktéž 
bratr farář Michal Šimek navštívil některé členy našeho sboru. 
 

Také vy, členové sboru, se navzájem navštěvujete, pomáháte si, sdílíte spolu svoje 
životy a myslíte na druhé v modlitbách.  Je to veliká pomoc! Děkujeme Vám všem, 
kdo se různým způsobem podílíte na životě sboru, vytváříte jeho společenství, 
navštěvujete se navzájem a sdílíte spolu radosti i bolesti. Děkujeme, že na sebe berete 
dlouhodobé úkoly, že pomáháte při organizaci různých setkání, při přípravě 



pohoštění a v kuchyňce při všech obvyklých i mimořádných příležitostech, pracujete 
při brigádách, pomáháte finančně, posilujete náš sbor svými modlitbami .  
 

Bratr Jiří Pavlíček pracuje nadále dobrovolnicky v Centru seniorů Ludmila.  Svědčí 
tak o tom, že jsme posláni také k lidem vně sboru. 
 

Pomáháme také penězi – kromě nedělních pravidelných sbírek pro sbor nebo sbírek 
na konkrétní účely stanovených synodem jsme se přidali k mimořádné sbírce pro 
pozůstalé děti Tomáše Matušky - dlouholetého správce celocírkevního střediska 
v Bělči. 
 

Na půdě sboru se konají i další setkávání – biblické hodiny sdružení adventistů, akce 
YMCA. 
 

4. Kmotrovství 
 

Náš kmotřenec v Peru, Jose Raula Ccallo Ccalloconda nám pravidelně píše krásné 
dopisy a maluje obrázky a děkuje nám za pomoc, díky níž může chodit do školy. 
Ročně mu přes nadaci Inka pošleme 6 000 Kč. Letos bude Josemu už třináct let, 
podporujeme ho od roku 2011. 
 

Prodejní bazárek vlastních výrobků, jehož výtěžek byl určen pro našeho kmotřence 
Joseho v Peru, zorganizovaly maminky a děti v listopadu a prosinci. 
 

Chtěla bych poděkovat všem, kteří se na podpoře Josého jakkoliv podílejí ať už 
výrobou předmětů, organizací, pomocí všeho druhu, překladem dopisů, prací s našimi 
dětmi a samozřejmě všem, kteří na chlapce při vynakládání peněz myslí. 
 
5.  Správa sboru 
 

V minulém roce v našem sboru ukončila svou činnost sestra farářka Martina 
Lukešová, děkujeme jí za službu a přejeme do budoucna hodně zdaru. Sbor je 
administrován bratrem farářem Michalem Šimkem ze sboru Mšeno.  
 

Děkujeme bratru faráři Josefu Kejřovi za to, že ochotně zastupoval sestru farářku 
v době její nepřítomnosti. Děkujeme mu za jeho kazatelskou službu v našem sboru a 
přejeme mu zlepšení zdravotního stavu!!! 
 

Zástupy na kazatelně – řešeny průběžně, o prázdninách byly čtené bohoslužby, 
zastupující kazatelé byli již vytíženi a sháněni „na poslední chvíli“, průběžně je 
zveřejňována tabulka na nástěnce. 

Zajištění faráře natrvalo – Staršovstvo oslovilo celkem 5 potenciálních kandidátů 
(Lukáš Pešout, Miroslav Erdinger, Pavel Freitinger, Martin T. Zikmund, Joel Ruml) z 
nichž 4 zareagovali vstřícně a představili se kázáním a (všichni) v doprovodu svých 
manželek také rozhovorem s přítomnými členy sboru v presbyterně.  Na podzim 
proběhla celosborová diskuse ohledně způsobů volby, zdali volba jediného kandidáta 
či volba celým sborem z několika kandidátů. Po několika opakovaných diskusních 
setkáních nad tématem: „volba budoucího faráře“ projednalo staršovstvo další procesy 
směřující k volebnímu sborovému shromáždění tak, aby co možná nejlépe odpovídaly 
kolektivní vůli vyjádřené Vašimi preferenčními hlasy, které jste přidělili jednotlivým 



kandidátům. Staršovstvo odsouhlasilo nominaci jediného kandidáta a to Miroslava 
Erdingera, kterého budeme volit na tomto výročním sborovém shromáždění. 

Staršovstvo má svoje schůze jednou měsíčně, v loňském roce se sešlo 10 krát 
k pravidelné a 2krát k mimořádné schůzi (při náhlém onemocnění a při ukončení 
činnosti sestry farářky Lukešové). Jednotliví členové staršovstva mají rozdělenu 
odpovědnost za různé úseky sborové práce, připravují také úvodní pobožnosti. Schůze 
připravovali a vedli střídavě kurátorka Jana Jahodová a farářka Martina Lukešová a 
Michal Šimek. Zprávy ze staršovstva jsou zveřejňovány na nástěnce. 

V květnu podali rezignaci na funkci náhradníka staršovstva sestra Miluše 
Vyhlasová a bratr Jiří Pavlíček, svou rezignací chtěli vyjádřit podporu sestře farářce 
Martině Lukešové, následně svou rezignaci se schválením staršovstva odvolali. V září 
podává rezignaci sestra Lenka Ondřejová – „kvůli kostelnici, že se neodstěhovala 31. 
8. 2015“ i z důvodu časové zaneprázdněnosti. Staršovstvo požádalo sestru Ondřejovou 
o zvážení  setrvání ve staršovstvu.  Sestra Ondřejová se vyjádřila, že “nemá tolik času, 
je to pro ni velký stres a svou rezignaci si nerozmyslela.“ Staršovstvo povolalo prvního 
náhradníka, tj. ses. Miluši Vyhlasovou.  

Na konci roku 2015 sestra Olga Tichá (dle jejích slov) „z důvodu špatné 
atmosféry ve sboru a odcházení několika členů ze staršovstva“ navrhovala spolu 
s volbou nového faráře i novou volbu staršovstva. Vyslovení důvěry ke staršovstvu 
nemá opodstatnění v církevním zřízení. V případě nespokojenosti většiny sboru se 
staršovstvem církevní zřízení zná pouze institut odvolání staršovstva dvou třetinovou 
většinou členů sboru.  Staršovstvo o věci volby nového staršovstva jednalo s tím, že 
v situaci, kdy má sbor řádně zvolené staršovstvo, je volba nového staršovstva 
bezpředmětná.  

Kostelnictví – kostelnici Ireně Jamburové nebyla staršovstvem prodloužena smlouva, 
která byla sepsána do 31.8.2015. V průběhu září došlo k jejímu odstěhování a 
k uvolnění kostelnického bytu s částečným ponecháním několika kusů nábytku. Na 
podzim projevila zájem o kostelnictví sestra Olga Tichá, než však došlo k realizaci 
tohoto záměru, sestra Tichá kostelnictví odmítla ze zdravotních důvodů.  

Od září se o rozdělení úkolů při úklidu starala sestra Lenka Ondřejová, hodně pomoci 
se nám dostalo i od sestry Jany Grossové, která bydlela v hostinském pokoji. 

 Do konce června probíhalo v HD cvičení žen a cvičení Tai-či. Tyto skupiny však 
neprojevily zájem pokračovat od září ve cvičení v sále HD (Na Mělníku - v centru - 
vznikl nový prostor pro pohybové aktivity – I.N.SPIRACE).  

Pracujeme při brigádách – na jaře jsme uklidili kostel, v květnu jsme pracovali na 
zahradě a také v kostele, na podzim jsme uklízeli zahradu a Husův dům před zimní 
sezónou. Brigád se účastní 14 až 22 dětí, mládeže (i z TenSingu) a dospělých. 
Děkujeme Vám všem, kdo pomáháte při jednotlivých drobných pracích či větších 
opravách nebo úklidu! 

 

Jsme si vědomi toho, že svou pomoc a práci pro sbor dobrovolně vykonáváte 
ve svém volném čase, kterého často nemáte mnoho.  



Uvědomujeme si, že musíte často volit, jak svůj čas strávíte, čemu či komu dáte 
přednost. Nemůžete být na více místech najednou. O to víc se radujeme z toho, když 
svůj čas věnujete sborovým shromážděním. V nich se tvoří společenství sboru.  

Tvoří se a posiluje se ale také tam, kde se setkáváme mimo sborové budovy, při 
návštěvách, rozhovorech, společném ztišení.  

Děkujeme Vám za všechno, čím svůj sbor podporujete! 

6.  Ostatní 

Noc kostelů - Děkujeme Jiřině Kasáčkové a Janu Karnoltovi i dalším za přípravu a 
úspěšné provedení programu! Velmi úspěšné bylo vystoupení pěveckého sboru 
Intermezzo ze Mšena. 
V listopadu se v kostele konal koncert Kruhu přátel hudby „Barokní hudba“, na kterém 
vystoupil orchestr mladých konzervatoristů se sólisty. 
 
V červnu se konalo odhalení pamětní desky na vile br. faráře Prof. ThDr. Františka 
Žilky. Toto bylo završením několikaletého úsilí a příprav hlavně sestry Jiřiny 
Kasáčkové.  
 

V září byl náš kostel přístupný v rámci Dnů evropského dědictví. 

Pobyt s dětmi  v Bělé pod Bezdězem na začátku července se vydařil. Účastnili se děti 
Jahodovi, Ambrusovi a Russovi, byli přítomny dvě holčičky s Downovým 
syndromem, děti spolu navázali sociální kontakty a integrovali se. 

Informace a pozvání atd. najdete na internetových stránkách našeho sboru, 
děkujeme Jakubovi Jahodovi ml. za jejich údržbu. 

Lib ěchovská fara – darována v minulosti ústředí naší církve (na bydlení farářů v 
důchodu). Synodní rada ji prodala; není tedy využívána za účelem stanoveným 
původním staršovstvem. Staršovstvo spolu se sestrou farářkou Martinou Lukešovou 
žádalo o podíl z prodeje této fary. Synodní radou bylo poskytnuto 50.000 Kč. 

Účetnictví našeho sboru dál vykonává sestra Lenka Ondřejová ve spolupráci se 
sestrou Jiřinou Kasáčkovou, která má na starosti pokladnu. Děkujeme oběma za jejich 
pečlivou a přesnou práci! 
 

Děkujeme Vám všem, kdo se různým způsobem podílíte na životě 
sboru, vytváříte jeho společenství, navštěvujete se navzájem a sdílíte spolu 
radosti i bolesti. Děkujeme, že na sebe berete dlouhodobé úkoly, že pomáháte 
při organizaci různých setkání, při přípravě pohoštění a v kuchyňce při všech 
obvyklých i mimořádných příležitostech, pracujete při brigádách, pomáháte 
finančně, posilujete náš sbor svými modlitbami .  

Je toho velmi mnoho, co pro svůj sbor děláte. Práci, která je vykonávána 
dobře, máme sklon přijímat jako něco samozřejmého, ale velmi rychle by nám 
chyběla, kdyby najednou nebyla.      Vážíme si Vaší práce!  Jana Jahodová 



Zpráva  administrátora sboru ČCE na Mělníce Michala Šimka 
 

Jako administrátor mělnického evangelického sboru jsem nastoupil po odchodu 
farářky Martiny Lukešové v srpnu 2015. Nebylo to pro mě snadné, protože odchod se 
neodehrál za normálních okolností, kdy se kazatel rozhodne ze sboru odejít na jiné 
působiště. Odchod se odehrál na pozadí napětí, které vzniklo mezi farářkou Martinou 
Lukešovou a kostelnicí Irenou Jamburovou. Vystupňoval se natolik, že kazatelka se 
nakonec rozhodla oproti původnímu záměru odejít a na další období již nekandidovat. 
Sama to vnímala tak, že staršovstvo ji nepodpořilo a dalo přednost kostelnici, kterou 
hájilo za každou cenu, přestože svoji práci nevykonávala pečlivě. 
Při předávání sboru i později mi Martina vždy zdůrazňovala, že mělnický sbor a lidi 
v něm má ráda, že je to dobrý sbor a ať se ničeho nebojím, ať do administrace určitě 
jdu. Vzhledem k nastalé situaci, kdy ve sboru vzniklo velké napětí, jsem neměl příliš 
chuti vyhovět přání seniora Martina Féra administraci převzít. S určitými obavami 
jsem ji nakonec přijal. 
 

Ujal jsem se administrace s tím, že se musím věnovat čtyřem oblastem: 
 

1. Dohlédnout na to, aby kostelnice se z kostelnického bytu vystěhovala co 
nejdříve, protože ji staršovstvo neprodloužilo nájemní smlouvu.  

2. Pokusit se, aby napětí, které ve sboru nastalo kvůli odchodu kazatelky se 
zmírnilo.  

3. Iniciovat aktivity k hledání nového kazatele. 
4. Spolupodílet se na některých aktivitách sborového života (bohoslužby, 

bohoslužby v Domově seniorů Ludmila, biblické hodiny, schůze staršovstva). 
 

  Svoji roli jsem od počátku chápal tak, že budu spíše dohlížet na to, aby se věci děly 
podle řádů církve českobratrské evangelické a nebudu aktivně rozhodovat a ovlivňovat 
důležitá rozhodnutí. – ta ponechám na staršovstvu, které by k nim mělo dojít na 
základě rozhovoru včetně střetu různých názorů, který by měl vyústit v konsensuální 
rozhodnutí.   
 

K bodu 1.  
Při prvním jednání staršovstva byl nejprve zvolen jeho předseda, kterým se stala sestra 
kurátorka Jana Jahodová, já místopředsedou. Zpočátku jsem nabyl dojmu, že 
staršovstvo se obává kostelnici vystěhovat. Proto jsem se zkušenou právničkou 
zkonzultoval postup, který jsem staršovstvu navrhl. To jej akceptovalo. Rozhodlo při 
zářijovém jednání v přítomnosti dvou členů seniorátního výboru (senior Martin Fér a 
kurátor Pavel Pistor), že kostelnici vyzve k vystěhování do určitého data. 
K vystěhování nakonec došlo proti původnímu očekávání docela rychle a bez větších 
problémů. 
 

K bodu 2.  
Snažil jsem se postupně zorientovat s názory těch členů sboru, kteří staršovstvu 
vyčítali, a kritizovali jej za to, že připustilo odchod Martiny Lukešové i těch, kteří jeho 
postup hájili. Ze strany kritiků asi nejtvrdší názor zazněl tak, že „staršovstvo vyměnilo 
farářku za kostelnici“, jeho postup v této věci jednomu členu připomínal způsoby 
z časů totality, kdy nebyly dodržovány řády.  
Obhájci postupu staršovstva tvrdí, že Martina Lukešová měla možnost zůstat, že 
neudělali nic, co by mohlo její rozhodnutí odejít, ovlivnit. Bylo to její svobodné 



rozhodnutí, nikdo jí neříkal, aby odcházela. Sbor nakonec stejně pozná, že kdyby 
Martina zůstala, tak by to nebylo tak jednoduché a je to tak pro sbor možná lepší. 
V jednom se při hodnocení Martiny Lukešové zjednodušeně řečeno „zástupci obou 
táborů“ shodli. Martina měla dobré kázání a biblické hodiny. Byli ochotni i připustit, 
že situace nebyla černobílá – tedy na jedné straně naprosto dokonalá kazatelka versus 
zlá kostelnice, která jí jenom ubližovala.  
Přestože nakonec se kostelnice vystěhovala, problémy a určité napětí či nedůvěra ve 
staršovstvo přetrvávaly. Ještě před jejím vystěhováním rezignovala na své členství ve 
staršovstvu sestra Lenka Ondřejová. Zdůvodňovala to ohledem na své pracovní 
závazky a rodinu. Nelze však vyloučit, že svoji roli zde hrála nespokojenost, s jakou 
staršovstvo rozhodovalo ve vztahu ke kazatelce. Na její místo nastoupila náhradnice 
sestra Milena Vyhlasová. Další náhradník staršovstva bratr Jiří Pavlíček se schůzí 
staršovstva zúčastňovat nechce s ohledem na nedůvěru, kterou má vůči některým jeho 
členům po zkušenostech z loňského roku. Nicméně sbor má rád a naprosto 
profesionálním způsobem jej reprezentuje jako dobrovolník v Centru seniorů Ludmila.  
Dalším projevem nedůvěry byla výzva sestry Olgy Tiché při ohláškách během 
bohoslužeb v neděli 27. prosince, aby staršovstvo rezignovalo v souvislosti s nástupem 
nového faráře jak se to občas prý děje v jiných sborech a aby se při výročním 
sborovém shromáždění konala volba nového staršovstva. Tím by bylo napětí ve sboru 
vyřešeno a začalo by se od počátku znovu s čistým štítem. Staršovstvo na to při svém 
lednovém jednání jednomyslně zareagovalo, že rezignovat nebude. Řada z jeho členů 
by už znovu nekandidovala, vzalo by jim to chuť k jakékoliv další práci. 
Postesknutí nad postupem staršovstva vůči kazatelce M. Lukešové jsem zaznamenal i 
v Centru seniorů Ludmila při rozhovoru s návštěvníky bohoslužeb – jde o členky 
mělnického evangelického sboru. Martinu měly moc rády. 
Projev nedůvěry nad postupem staršovstva se projevil v některých případech i tak, že 
někteří členové sboru přestali platit salár a zřejmě se to projevilo i na poklesu příjmů 
sboru. Jedna sestra mi řekla, že nakonec si to rozmyslela a salár už zas platí. 
Členové staršovstva jsou si vědomi určité nedůvěry a snaží se to řešit tím, že vždy po 
jednání staršovstva při následujících bohoslužbách je při ohláškách podán stručný 
přehled projednávaných bodů, který je v papírové podobě vyvěšen na nástěnce 
v presbyterně. Lze to snad považovat za jakýsi začátek otevřenější komunikace. Ta 
ovšem nebude snadná. Jakákoliv nepřesnost či chyba, která se občas ve zprávách ve 
staršovstvu je okamžitě tvrdě kritizována s poukazem na to, že se zkresluje či lže dál. 
Přes všechno výše uvedené konstatuji jednu positivní věc. Jednotliví členové sboru i 
přes vzájemnou kritiku a nesoulad jsou schopni a ochotni spolu mluvit a 
spolupracovat.  
   
K bodu 3.  
Při hledání kazatele si staršovstvo počínalo zdatně a šikovně. Získalo čtyři kandidáty, 
kteří byli ochotni se ujmout služby evangelického faráře na Mělníku – Lukáše Pešouta, 
Pavla Freitingera, Martina Zikmunda a Miroslava Erdingera. Ti se přijeli postupně 
představit při bohoslužbách i při rozhovoru po nich. S ohledem na předcházející napětí 
se staršovstvo snažilo výběr kandidátů zprůhlednit tak, aby nebylo kritizováno, že 
něco manipuluje od stolu. Konalo se společné setkání staršovstva a zájemců z řad 
členů sboru, kde se diskutovalo o tom, co od svého faráře očekávají. Každý z členů 
sboru mohl na papírovou plachtu dát čárku pod jména dvou kandidátů. Tento průzkum 



vedl staršovstvo při dalším rozhodování, koho vybrat za kandidáta. Při hlasování se 
nakonec rozhodlo pro výběr jednoho kandidáta s potvrzovací volbou, přestože ve hře 
byl i návrh, aby při výročním sborovém shromáždění se konala volba ze dvou 
kandidátů. Jako kandidát byl vybrán a pozván ke službě kazatele na Mělníku bratr 
Miroslav Erdinger, dosavadní farář sboru ČCE v Praze – Kobylisích.  Ten vzhledem 
ke svým časovým možnostem mívá pravidelně bohoslužby na Mělníce vždy 1. neděli 
v měsíci. 
 

K bodu 4.  
Se staršovstvem jsem se dohodl, že budu vykonávat nedělní bohoslužby jednou 
měsíčně, jednou měsíčně bohoslužby v Centru seniorů Ludmila (CS), dvakrát měsíčně 
biblickou hodinu a pravidelně každý měsíc se zúčastňovat schůze staršovstva. Zároveň 
jsem přijal nabídku, abych měl jednou měsíčně vyprávění pro děti v rámci jejich 
biblické hodiny v týdnu. 
Velmi příjemně mě překvapilo prostředí kaple v CS Ludmila i přístup personálu. 
Bohoslužeb, které se konají v pátek se zúčastňuje se zájmem 7-10 lidí, členů 
mělnického evangelického sboru. Po dohodě tyto bohoslužby občas zajišťuje také bratr 
Jan Opočenský, bývalý mělnický farář. Pokud jim čas dovolí, zúčastňují se těchto 
bohoslužeb sestry Jiřina Kasáčková, Milena Vyhlasová a Marie Kejřová (doprovod na 
varhany). V CS Ludmila jsem viděl také v akci bratra Jiřího Pavlíčka coby 
dobrovolníka. Velmi si jej zde považují. 
 

Co říci závěrem. Přestože je mělnický evangelický sbor bez řádné ho kazatele, je 
schopen zajistit svůj život v jeho základních podobách. Nese si s sebou dosud břímě 
sporů a nedůvěry v souvislosti s odchodem farářky Martiny Lukešové. Stále čas od 
času probublává nedůvěra ve staršovstvo a postesknutí si nad tím, že kazatelka zde již 
není. Řešení vidím v otevřené komunikaci z  „obou“ stran a to nejen o tom, co se stalo 
a odehrávalo loni na jaře. A to tak, že nikdo se nebude považovat za nositele pravdy, 
že on ví, které řešení by bylo nejlepší. Jediným řešením je stálá „otevřená“ 
komunikace i při rozdílných názorech.   
Nemyslím si, že by rezignace staršovstva cokoli vyřešila. Přimlouvám se za to, aby 
toto sborové volební shromáždění bylo, pokud je k tomu ještě chuť, poslední 
příležitostí, kde by se o odchodu sestry farářky Martiny mluvilo. Mělo by se to již 
s ohledem na příchod nového faráře uzavřít. Ne tak, že kritici staršovstva „budou 
umlčeni“ anebo  staršovstvo bude vyzváno k rezignaci. Ale tak, že bychom se 
společně podívali a pohlédli na události uplynulých 12 měsíců – třeba i kriticky. Ale 
také na to, co sestra farářka Martina v tomto sboru vykonala a poděkovali jí za to.   
Další otevírání sporů do budoucna by nemělo smysl. Diskuse o odchodu Martiny však 
odkryla u některých členů sboru i bolístky, které mají ve vztazích mezi sebou a s tím, 
co se dělo minulý rok, nemají nic společného. Zde vidím důležitost hledání cesty 
k otevřeným rozhovorům mezi dotčenými, hledání cesty ke smíření a odpuštění. 
V této chvíli chci poděkovat Vám všem, kteří jste byli v loňském roce jakýmkoliv 
způsobem nápomocni při zajištění sborového života. Nemohu jmenovat všechny, 
dovolím si zmínit dvě jména – sestru pokladní Jiřinu Kasáčkovou za neúnavnou a 
obětavou práci a sestru účetní  Lenku Ondřejovou za precizní a spolehlivou práci 
v ekonomické oblasti. 
 
Ať Pán Bůh žehná tomuto sboru pro službu uvnitř i navenek!!!              Michal Šimek 



 

Zpráva  
o provedení a výsledku revize hospodaření a vedení účetnictví  

Sboru církve českobratrské evangelické v Mělníku za 2015 
 

Ve dnech 6.2.-9.2.2016 byla provedena revize hospodaření a vedení účetnictví sboru 
za rok 2015. Za účelem provedení kontroly účetnictví a hospodaření byly předloženy 
pokladní doklady, faktury došlé, faktury vydané, výpisy z bankovních účtů, jakož 
účetní výkazy týkající se hospodaření sboru za rok 2015, které jsou uloženy v 1 
kancelářském šanonu. 
Celkem ke kontrole bylo předloženo 386 pokladních dokladů. V jedné číselné řadě 
jsou evidovány jak příjmové doklady tak i výdajové. Oproti předchozímu roku bylo 
vystaveno sestrou pokladní o 109 pokladních dokladů méně, což částečně souvisí se 
skutečností, že farářka Martina Lukešová minimálně čerpala prostředky sboru oproti 
předchozím letům. Během působení sestry farářky Hany Pfannové byly ve větší míře 
čerpány nákladové položky na režii jako např. na spotřebu materiálu, cestné, telefony, 
internet apod. Rovněž velký vliv na snížení počtu pokladních dokladů, zejména 
výdajových má skutečnost, že počínaje srpnem 2015 do konce roku 2015 neměl sbor 
svého faráře. Náklady v tomto období představovaly ve vztahu k zastupujícím farářům 
především cestné, avšak jedná se o odůvodnitelné výdaje. Celkem lze konstatovat, že 
kontrolované výdaje sboru byly ryze ekonomické a souvisely se zajištěním činnosti 
sboru.  
Velkou část pokladních výdajů sboru představují odvody hotovosti na bankovní účet 
vedený u České spořitelny a.s., pobočky v Mělníku.  
Pokladní doklady jsou navázány na pokladní knihu, jsou přehledně nalepeny na volné 
listy a řazeny podle čísel dokladů. 
Dále jsou evidovány dodavatelské faktury (došlé) v počtu 115. V evidenci roku 2015 
jsou uloženy a zaúčtovány doklady – faktury z roku 2014, které byly v účetnictví 2014 
účtovány na účtech časového rozlišení. Výdaje evidované prostřednictvím faktur 
představují především výdaje za energie, telefony, pojištění majetku sboru a drobné 
opravy. Nejvyšší položkou jsou náklady uhrazené firmě Vladimír Potoček za výměnu 
oken v přízemí fary. Fakturami č.58, 60 a 91 bylo celkem vyfakturováno dodavatelem 
165 630,-Kč. Na úhradu za výměnu oken k 31.12.2015 poskytlo město Mělník 
35 000,-Kč jako polovinu celkové přiznané dotace z fondu regenerace městské 
památkové zóny. Na základě vyúčtování bude v roce 2016 doplacena druhá část 
dotace, tj. zbývajících 35 000,-Kč. Celkem uhradí (uhradil) sbor  za výměnu oken 
95 630,-Kč. 
V porovnání s akcí – výměna oken ve farářském bytě, která byla provedena v roce 
2012, lze konstatovat, že akce výměny oken v přízemí fary v letech 2014 a 2015 
proběhly více méně hospodárně právě díky čerpání prostředků fondu regenerace 
městské památkové zóny, neboť s ohledem na nešťastně načasování akce v roce 2012 
nemohla být zažádána a tudíž ani získána dotace z FR MPZ Mělník a sbor tehdy 
uhradil cenu díla (okna ve farářském bytě) plně z vlastních zdrojů. K 31.12.2015 
zůstává dosud nesplacený zůstatek půjčky z Jeronýmovy jednoty ve výši 21 460,-Kč 
z původních 200 tis.Kč.  
 



 
Výsledek hospodaření sboru za rok 2015 
Sbor v roce 2015 hospodařil se ztrátou ve výši 21 628,21 Kč. V případě, že by sbor 
k 31.12.2015 obdržel druhou splátku dotace na okna z FR MPZ města Mělníka ve výši 
35 000,-Kč, bylo by dosaženo zisku ve výši 13 371,79 Kč. Nicméně je třeba zmínit 
pozitivní dopad daru od Synodní rady ve výši 50 000,-Kč z prodeje fary v Liběchově. 
Avšak jedná se o neočekávaný a zcela mimořádný příjem, kterého kdyby nebylo, pak 
by sbor za rok 2015 hospodařil ještě s větší ztrátou než byla vykázána. Jen pro 
ilustraci, pokud by byla městem do konce roku 2015 zaslána zbývající část dotace (35 
tis.Kč) pak bez daru od Synodní rady by činila ztráta z hospodaření 36 628,21 Kč !! 
Tato skutečnost je velmi znepokojivá, neboť sbor v následujících obdobích 
nepochybně nebude získávat neočekávané dary jako tomu bylo v minulosti (dar za 
prodej domu pana Šípka) a v loňském roce (z prodeje fary v Liběchově). V této 
souvislosti je třeba zmínit pokles příjmů v položce „Salár“ ,  v položce „Sborové 
sbírky“, v položce „Dary členů sboru“ a v položkách nájemného (úhrnem). 
 
Rok Salár Sborové sbírky Dary členů sboru Nájemné 
2014 204 762 86 150 36 600 84 420 
2015 151 120 68 507 19 393 59 450 
Pokles o 
% 

26,2 20,5 47,0 29,6 

 
V souvislosti s tím, že rok 2015 byl posledním rokem, kdy stát vyplácel církvím 
v souladu se zákonem č.428/2015 Sb., o majetkovém vyrovnání s církvemi a 
náboženskými společnostmi, naposledy příspěvek v plné výši, tj. počínaje rokem 2016 
bude každoročně příspěvek snižován o 5%, je třeba vnímat snížení příjmů z obětavosti 
členů sboru jako velmi znepokojující. Právě v dané souvislosti je zapotřebí k udržení 
funkčnosti sboru, potažmo celé Českobratrské církve evangelické, maximální zvýšení 
obětavosti nás všech, avšak v roce 2015 nastal trend naprosto opačný! Z účtu salárů 
(úč.682/250) bylo zjištěno, že celkem měl sbor v roce 2015 59 salárníků (!). Během 5 
let došlo ke snížení počtu salárníků téměř o 40. V roce 2015 nejvyšší částka saláru u 
jednoho plátce (sestry) činila 30 000 Kč.  Dva  salárníci věnovali po 12 tis.Kč. Jeden 
salárník (salárnice) 7 800 Kč, jeden 7 200, jedna 7 500, dva 6 000 Kč, jedna salárnice 
6 450 Kč. Celkem tito dárci (10) věnovali 94 950 Kč, což představuje 62,8% (!) 
z celkového příjmu 151 120 Kč. Ve 2.polovině roku je navíc patrný u některých 
salátníků pokles plateb saláru, v některých případech přestali salárníci své příspěvky 
zasílat vůbec. Je zjevné, že vyšší obětavost jednotlivých členů v návaznosti na 
přirozený úbytek našich členů bude mít v budoucnosti značná omezení. Přesto 
staršovstvo, potažmo celý sbor, si musí uvědomit závažnost této situace a snažit se ji 
efektivně řešit nebo se alespoň pokusit formulovat vizi pro nejbližší budoucnost. 
Nájemné je kromě výše zmíněných příjmů rovněž velmi důležitou položkou 
v příjmové části, tj. výnosů. Pokles téměř o 30% lze označit za téměř fatální. 
 
Porovnání celkových výsledků mělnického sboru 
U celkových nákladů došlo v porovnání roku 2015 a roku 2014 k poklesu o 23 tis.Kč. 
Při tom došlo k nárůstu nákladů v položce „opravy a udržování“ o 23 286 Kč z důvodu 
vyšší ceny za opravu oken v roce 2015. Současně však došlo ke snížení nákladů 



v položce „spotřeba materiálu“, což lze přičíst skutečnosti, že farářka Lukešová 
nenakupovala v porovnání s předchozí farářkou Hanou Pfannovou téměř vůbec. 
Náklady na spotřebu plynu zůstaly téměř ve stejné výši jako v předchozím roce 
(pokles o 1 537 Kč).  Naopak ve spotřebě elektřiny došlo k úspoře o 15 371 Kč. Na 
účtu spotřeby plynu (úč.502/100) jsou formou dobropisu zaúčtovány platby – 
příspěvky na úhradu plynu ve farářském bytu od sestry f.Lukešové = celkem 5 703 Kč, 
a dále od pí.Jamburové ve výši 463 Kč za topení v hostinském pokoji, kde jmenovaná 
měla umístěnou pračku a sušičku. Obdobně na účtu spotřeby el.energie (úč.502/200), 
jsou formou dobropisu hrazeny příspěvky na elektřinu sestrou Lukešovou ve výši 
celkem 3 111 Kč a pí.Jamburovou celkem 1 200 Kč (za využívání hostinského 
pokoje).  
 K významné úspoře došlo v položce „Personální fond“ a to o 24 700 Kč v důsledku 
částečného neobsazení farářského místa v průběhu roku 2015.  
 
 
 
Zůstatky na bankovních účtech k 31.12.2015 zjištěny takto: 
účet běžný      2 834,71 Kč  
účet vkladový  423 795,24 Kč  
Revizní komise konstatuje, že účetnictví sboru je vedeno řádně a pečlivě s maximální 
odpovědností jak sestry pokladní, tak sestry účetní. Všechny doklady jsou podepsány 
kurátorkou sboru Ing.Janou Jahodovou.  Podrobnou kontrolou pokladních dokladů a 
došlých faktur nebyly zjištěny žádné nedostatky v účetnictví.   
Revizní komise doporučuje staršovstvu v následujících obdobích více objektivně 
stanovovat podíl nákladů na bydlení obyvatel fary a při pronájmech obyvatelům fary. 
Nejspíš by bylo vhodné uvažovat o realizaci odděleného měření spotřeby plynu pro 
farářský byt. Při pronájmech prostor Husova domu smluvním partnerům je třeba 
postupovat uvážlivě a snažit se nejen stávající partnery udržet kvalitními službami, 
nýbrž i rozšiřovat jejich počet. 
Revizní komise dále doporučuje staršovstvu provést důkladnou analýzu poklesu 
příjmů sboru a s jejím výsledkem sbor seznámit. Pokud došlo k odchodu našich 
partnerů z pronajímaných prostor, bylo by třeba zjistit proč tomu tak je a co je třeba do 
budoucna udělat pro to, aby příjmy z nájemného byly co nejvyšší. 
 
Revizi  provedli: 
 
 
Ing.Jan Petrželka 
 
 
Pharm.Dr.Eva Ducháčková 
 
Dne: 10.února 2016    
  



Zpráva 
Hospodáře a místokurátora  

Sboru Církve Českobratrské Evangelické na Mělníku za 2015 
 

Milé sestry, vážení bratří, ve své loňské zprávě jsem parafrázoval 1. 
Novoroční projev pana prezidenta Václava Havla z roku 1990, slovy:….VÁŽENÍ, 
NÁŠ SBOR EKONOMICKY NEVZKVÉTÁ…. 

Situace se od loňska příliš nezměnila a tak se v letošní zprávě zamýšlím nad 
jejími příčinami a možným dalším logickým vývojem, který sice nevypadá příliš 
růžově, ale žijeme-li v Naději s velkým „N“, tedy že více, než logika, může a pro 
nás křesťany vlastně „MUSÍ“ BÝT Boží zaslíbení uvedené u Matouše 6, 26 - 
Pohleďte na nebeské ptactvo: neseje, nežne, nesklízí do stodol, a přece je váš 

nebeský Otec živí. Což vy nejste o mnoho cennější? není důvod k zoufalství – 
tedy alespoň potud, dokud žijeme touto nadějí! 

 
 Historický odkaz: 
Naši předchůdci ve víře postavili v „lepších dobách“ (reformace, 1.republika)  
množství sborových majetků na tehdejší dobu přiměřené, které k našim činnostem 
dnes využíváme i my. Kdo nabyl „dědictví“, využívá jej s vděčností, která zavazuje 
k odpovědnému hospodaření. Pokud by však byl odkázaný majetek příliš velký až 
nevyužitelný, mohla by být jeho správa finančně vysilující až zcela vyčerpávající. 

Popis stávajícího stavu: 
V dnešní době, kdy se ke společným aktivitám v týdnu scházíme v počtu několika 
jedinců, o nejvýznamnějších svátcích pak v počtu několika desítek účastníků, 
nevyužíváme naše majetky měrou dostatečnou. Náklady na provoz a opravy budov 
tak musíme hradit z jiných výnosů, než jsou „bezprostřední výtěžky“ uvedených 
shromáždění. Jelikož žádná z našich budov není komerčního charakteru (činžovní 
dům apod.), neseme uvedené náklady jen a jen naší vlastní finanční 
obětavostí…...kterou však potřebujeme směřovat více k lidem, než k budovám. 
Jejich stávající stav je proto neradostný: do kostela zatéká, faru udržujeme všemi 
uvolnitelnými prostředky v provozuschopném stavu, zahradu zvládáme v míře 
nezbytné, kostel a fara na Vysoké jsou prakticky nevyužité a na  památník 
Reformace tamtéž nemáme prostředky vůbec žádné! 
 Víme o představě, že bychom mohli naše objekty více využívat 
k ekonomickému pronájmu na kulturní a tělocvičné akce. Zaměřil jsem se proto na 
posouzení konkurenceschopnosti našich budov vůči kulturním a sportovním 
střediskům na Mělníku. Byl jsem letos několikrát v divadle, nad mojí kanceláří 
sídlí FitNess centrum. Když jsem se tam i onde porozhlédl „očima návštěvníka“ 
takového zařízení, dospěl jsem k přesvědčení, že naše prostory nejsou ani 
reprezentativní (omšelé budovy se zatékajícími okapy, vyšlapaný koberec na 
propadající se podlaze), ani neposkytují k pořádání akcí většího rozsahu dostatečné 
technické zázemí (po jedné toaletě, umyvadlo na chodbě, zahradní hadice venku, o 
recepci/šatně/občerstvení ani nemluvě)….člověk „z venku“ by si možná malinko 
připadal jako „v údolí suchých kostí“…;-(…… ALE PŘECE!!! Naše prostory byly 
přece od počátku budovány k jiným VESKRZE VEŘEJNÝM ÚČELŮM. Na 



konání obřadů včetně svátostných úkonů je náš sbor plně připraven a vybaven vším 
potřebným JIŽ DNES A BEZ EXTRÉMNÍCH 
NÁKLADŮ…….HALELUJÁH…..;-) 
 
 Další vývoj: 
„Peníze jsou vždycky až na 1.místě.“ Uchu křesťana to může znít kontroverzně až 
protivně. Mě osobně toto rčení iritovalo odedávna, ale jen do té doby, než mi můj 
„k řtící farář“ vysvětlil, že obětavost ke službě zpěvem, zajištěním dopravy, 
pohoštěním atd. je jistě Bohulibá a úctyhodná….nicméně bez pravidelného příjmu 
prostředků na provoz se každé společenství jednoho dne finančně vyčerpá a 
zanikne. Zodpovědný hospodář musí tento argument ne jen připustit, ale s plnou 
vážností vzít na vědomí.  

Začněme tedy u salárů. Bohužel, nebo BOHUDÍKY (?) k nám požehnání 
přichází skrze osobní oběti a sebezapření. Před více než 10lety jsem v našem 
sborovém časopisu Hrozen vykalkuloval, že soběstačnost sboru může být plně 
zajištěna, pokud každý člen sboru bude schopen odvádět tzv.„desátek“ formou 5% 
ze své mzdy. S postupující odlukou od státu bude tato výzva více a více nabývat na 
důležitosti. Nechce se mi věřit závěrům účetní a revizní zprávy, že máme 10 
salárníků v produktivním věku?!? Pokud tomu tak opravdu je, pak je nejvyšší čas, 
aby si každý z nás sám sobě „jen před tváří Boží“ poctivě odpověděl na 2 otázky:  
 
1.) Odpovídá moje finanční obětavost vznesenému požadavku?...a pokud ne…  
2.)   Nemohl/neměl bych s tím něco udělat? 

 
Ještě jsem nedořešil otázku ekonomického pronájmu našich budov. Téma 

bych si dovolil rozšířit na službu církve, našeho sboru, teritoriu, ve kterém 
žijeme. Duchovní a filosofický rozměr přítomnosti křesťanů na Mělníku je 
„posláním Božím“, tedy bez nároku na ekonomické vyčíslení jeho hodnoty/přínosu. 
Protože je ale ČCE kromě společenství křesťanů také ekonomickým subjektem 
s organizační strukturou, IČem, DIČem, účetnictvím atd., mohla a možná by i 
MĚLA církev ZÁSADNÍ MĚROU poskytovat svému okolí i služby ekonomicky 
vyčíslitelné. Vzpomeňme, že ještě před nedávnem jsme naším společným 
přičiněním a prostřednictvím ochotné služby sestry farářky dokázali v krátkém 
období uspořádat hned několik svatebních obřadů doprovázených zahradními 
slavnostmi. To je to, oč tu běží – prostory a „renomé“ máme, nového faráře volíme 
na tomto shromáždění, tak co nám může zabránit v SLUŽBĚ našim bližním a 
v jejím dalším rozšiřování….přičemž se hnedle nemusí jednat o „bohapustou“ 
kulturu ani tělocvik?!? 

 
Jediné, co ke zdaru a (nebojme se toho slova)..…k úspěchu(!) našeho činění 

potřebujeme, je pochopení naší role/významu v Mělnické oblasti, zodpovědná 
volba Pastýře, vzájemná ochota ke spolupráci a požehnání Boží. 

 
Pak tedy: Immanuel !!! …………..;-))) 
          Jan Karnolt 



Děti v M ělnickém sboru ČCE 
zpráva pro výroční sborové shromáždění  13. 3. 2016 

 
     Děti jsou nedílnou součástí našeho sboru. Chápeme je jako budoucí 
generaci a pokračování námi započaté cesty a jsme rádi, že s rodiči do 
sboru přicházejí.  
 
     Děti se setkávají každý čtvrtek od 15.40 do 16.25 při biblických 
hodinách. Biblická hodina je vedena br.  farářem Michalem Šimkem, 
který se střídá se ses. Silvii Jahodovou, ses. Zuzanou Ambrusovou, 
ses.  Anežkou Skalákovou a ses.  Martinou Karnoltovou.  Věk dětí se 
pohybuje od 6 – 12 let a jsou to jmenovitě: Klára Jahodová, Jakub 
Jahoda, Marie Blahníková, Marie Pospíšilová, Luis Ondřej, Matouš 
Jahoda, Josef Jahoda, Jiří Blahník, Mariana Ondřejová. Příležitostně 
biblickou hodinu navštěvuje i Šárka Rusová a Kristýna a Tereza 
Ambrusová. Témata jsou dle biblických domalovánek od Michale 
Landgrafa, které si děti vymalovávají a poslouchají k tomu vyprávění 
příběhu. Často je biblická hodina doplněna i o další tvorbu dětí na 
dané téma. V adventním čase děti v biblické hodině nacvičovaly 
vánoční hru. 
     Každou neděli se děti setkávají v nedělní škole. Počet dětí se liší, 
někdy se sejde více dětí, někdy nejsou na bohoslužbách žádné děti, ale 
vždy je připravena jedna učitelka nedělní školy s tématem, které 
dětem povypráví a přitom si děti také něco vyrobí nebo zahrají 
nějakou hru. Věk dětí se zde hodně liší, od batolat po mládež. V neděli 
se s pečlivostí dětem věnuje br. Ondřej Strádal, ses. Aneta Strádalová, 
ses. Martina Pospíšilová, ses. Martina Karnoltová, ses. Zuzana 
Karnoltová, ses. Jana Jahodová, ses. Silvie Jahodová.  
     V sobotu 19. 12. 2015 se konala vánoční hra s tématem – Vlak do 
Betléma.  Tuto hru vybral br. Ondřej Strádal a nacvičovaly ji děti 
zhruba od poloviny listopadu na biblických hodinách a v nedělní 
škole. Tuto hru doplňovala mládež s Ten singu svým zpěvem. 
Myslím, že se dětem hra velmi povedla. Po vánoční hře si děti 
zaslouženě rozbalily dárečky v podobě knihy nebo výrobku 
z chráněných dílen, které měly pod vánočním stromečkem.  
         Silvie Jahodová 
  



Mládež ČCE Mělník v roce 2015 

Mládež se v minulém kalendářním roce scházela nepravidelně a v různém 
počtu. Dobré je, že zůstalo jádro, které stále cítilo potřebu a touhu se 
setkávat. Proto se i po odchodu farářky Martiny Lukešové podařilo 
domluvit několik termínů společných schůzek nad Biblí, kulturou i hrami. 
V první polovině roku 2015 vedla Martina Lukešová biblické hodiny pro 
mládež průměrně v intervalu 1x za 2-3 týdny. Důvodem menší frekvence 
byl buď nedostatečný počet mládežníků nebo nemoci farářky i mládežníků 
nebo nevyhovující termín a obtížné hledání společného času, který by se 
hodil všem. Nebylo jednoduché propojit tak různorodou směsici tvořenou 
od žáků ze ZŠ, přes vysokoškoláky až po mladé pracující dospěláky, kteří 
se nechtějí vzdát svých mládežnických let ☺ 
 
Po letní prázdninové pauze, kterou si mládež prodloužila do září (právě 
kvůli zmiňovaným vysokoškolákům, kteří začínají až v říjnu a neznali 
rozvrh), se mládež domluvila, že se bude scházet sama, bez faráře, 
případně čas od času pozve nějakého hosta. Než se ale podařilo najít 
vhodný termín, podzim byl téměř pryč. Zúčastnili jsme se alespoň 
sborových a církevních akcí, a to konkrétně 27. září sborového výletu do 
Žitavy, Sjezdu nejen evangelické mládeže 2. – 4. října v Litoměřicích a 
mládež se také zapojila do přípravy dětské Vánoční hry. Před koncem roku 
se nám ale přece jen po několika podnětech administrujícího br. faráře 
Šimka podařilo sejít, První dvě setkání byla v poměrně komorním počtu, 
další předvánoční už ale slavilo větší úspěch. Do roku 2016 máme nadějné 
vyhlídky, protože další domluva počítá s pravidelnými schůzkami 
s frekvencí 1-2x měsíčně, v hojnějším počtu a na různých místech. 
 
Tyto vyhlídky se zatím naplňují, protože jsme rok 2016 začali příjemným 
setkáním v prostorách katolické fary a následující mládež si hostitelsky 
vzali na starosti manželé Skalákovi. V tomto „turné po bytech mládežníků“ 
chceme pokračovat. Věříme, že se do prostor fary také rádi vrátíme, a to 
ještě dříve, než s nástupem nového faráře, na kterého se již těšíme. 
 
Počet setkání mládeže v roce 2015: cca 10 
Průměrný počet účastníků: 5 
Celkový počet mládežníků, kteří se v průběhu roku na setkání vystřídali: 
10 
Průměrná frekvence setkávání: 1-2x / měsíc 
Průměrný věk mládežníků:  21 let 

Ondřej Strádal 



Zpráva Jiřího Pavlíčka o práci dobrovolníka v Centru seniorů Ludmila  

 
Řadu let jsem pracoval jako sanitář v různých zdravotnických 
zařízeních. Ani po odchodu do důchodu jsem si nedokázal představit, 
že bych tuto práci opustil. Obrátil jsem se proto na vrchní sestru 
Holohlavskou z CS Ludmila v Mělníku, zda bych nemohl být 
užitečným v CS jako dobrovolník. V CS Ludmila jsem pracoval jako 
sanitář v letech 2000-2001, s paní Holohlavskou jsem se jako její 
podřízený z té doby znal. Paní Holohlavská souhlasila a tak se ze mě v 
únoru 2011 stal dobrovolník. Počátek byl rozpačitý, nikdo, včetně mě, 
neměl s dobrovolnictvím žádnou zkušenost. Nejprve jsem navštěvoval 
klienty na jejich pokojích. Povídali jsme si, někdy jsem jim četl, nebo 
jsme chodili chodbou. S příchodem jara jsem s klienty vyjížděl na 
procházku do přírody nebo na nákup. Abych zužitkoval své letité 
zkušenosti, navrhl jsem paní Holohlavské, že by bylo dobré, kdybych 
klienty doprovázel k lékaři jako jejich doprovod. Tím bych pomohl 
především personálu, protože sanitárku, která s klientem k lékaři jede, 
zastoupím a ona se může věnovat práci na oddělení. Můj návrh paní 
Holohlavská přijala a dnes je tato činnost mojí hlavní pracovní náplní. 
Krom toho však stále jezdím s pacienty na procházku, na nákup nebo 
na společné výlety. V roce 2015 do našeho CS nastoupila nová 
koordinátorka dobrovolníků, Daniela Miškovicová, se kterou se mi 
dobře spolupracuje, právě tak jako s Adrianou Rhode Kabele.  
 
Jsem vděčen Pánu Bohu, že si mě vyvolil k takovémuto úkolu. Je to 
pro mě vyznamenáním.   
 
Děkuji. ☺ 
 
  



Zpráva o činnosti křesťanské služby 
 

 
 

     Miluše Vyhlasová 



     Zpráva o činnosti YMCA M ělník v roce 2015 
 

Mělnická Ymca se v roce 2015 soustřeďovala především na práci 
s mládeží - s mělnickým Ten-singem. Ten Sing (z anglického Teenager’s 
Singing  -  lze přeložit do češtiny jako „náctiletí zpívají, puberťáci blbnou“) je 
hudebně sociální aktivita pro náctileté. Základní složkou tensingu jsou tzv. 3K -  
Kristus, Kreativita, Kultura a snaha o jejich rozvoj ve vzájemné rovnováze jak 
v jedinci, tak v celé skupině. Ten Sing je otevřený pro všechny mladé bez 
rozdílu vyznání, pohlaví, barvy pleti a sociálního původu.  

 
  V průběhu roku Ten sing navštěvovalo kolem dvaceti chlapců a děvčat, 
kteří se scházeli v pátek ve zkušebně v evangelickém kostele v Mělníce. Jejich 
mládežnický pěvecký sbor doprovázený kapelou zde nacvičil spoustu písní 
různorodých hudebních proudů, či připravil workshopy na téma drama, tanec a 
minichoir. 

 
   Svá hudební a dramatická dílka poté Ten Sing představoval na kulturních 
akcích v Mělníce, po celé ČR i v zahraničí. Jmenujme například květnový 
koncert v Německu v Annabergu Buchholzu, již tradiční povánoční a letní 
koncerty v Centru seniorů Mělník, zpívání na Noci kostelů, vánoční koncert 
Půlnoční o jedenácté v evangelickém kostele, profilové koncerty v Husově 
domě „ Me gusta“ či „ Zpívání u piana“ na náměstí Míru v Mělníku.  
  Naši Ten-singáři také navštívili své kamarády v Krnově a v Praze, kde 
zazpívali na TS festivalu „ Ve víru“, a na Gospel Nightu. Také přiložili ruku 
k dílu na sborových brigádách, při úklidu farské zahrady, a uspořádali dětem 
každoroční Čarovné setkání. O svých aktivitách dávají vědět na internetových 
stránkách tensing.melnicek.cz.  

 Důležitou součástí činnosti mělnické Ymcy je také pořádání tzv. 
Kavárniček - setkání lidí všech věkových kategorií na evangelické faře. 
Přibližně jednou měsíčně se sejdou se zajímavými hosty, kteří vyprávějí o 
tématech, které týkají cestování po Čechách i po světě,  nebo současného i 
minulého života významných osobností spojených s Mělníkem.  
 Mělnická Ymca, také díky ochotné a vstřícné náruči evangelického sboru, 
který jí pronajímá prostory k činnosti, je nedílnou částí městského kulturního 
života jak pro starší, tak i pro mladou generaci Mělničanů. 

  
             Za Ymcu Mělník napsala Martina Karnoltová 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Na setkání s Vámi se těší staršovstvo Farního sboru Českobratrské 
církve evangelické v Mělníku, 

administrátor Michal Šimek,  kurátorka Jana Jahodová  
 

 
 

Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Mělníku 
Krombholcova 548, 276 01 Mělník  

tel. 315 622 482 
bankovní spojení: 460846349/0800 

 
e-mail: melnik@evangnet.cz, www.melnik.evangnet.cz 


